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Tjen op til 

44.500,- 
skattefrit i 2023

Må vi udleje dit 
sommerhus? Vi er 100% 
danske og støtter lokalt

Per Christiansen fortæller om sommerhus
udlejning hos Sol og Strand på vores 
hjemmeside. Her kan du også bestille en 
uforpligtende udlejningsvurdering.

Kontakt os på udlej@sologstrand.dk  
eller ring på + 45 99 44 44 40

Har du brug for en bil?
Så kig forbi i vores forretninger

Vi har altid 300 biler på lager

Åbent: Mandag-fredag 9-17 · Søndag 11-16 · www.louis-lund.dk

TOYOTA ESBJERG
Hededammen 2
6705 Esbjerg Ø
Tlf. 7514 2388

TOYOTA VEJEN
Vestermarkvej 5
6600 Vejen
Tlf. 7536 1766

TOYOTA VARDE
Jeppe Skovgaardsvej 21
6800 Varde
Tlf. 7654 2200

TOYOTA RIBE
Industrivej 36
6760 Ribe
Tlf. 7688 1188

TOYOTA RINGKØBING
Sjællandsgade 3
6950 Ringkøbing
Tlf. 9732 4222

Åbningstider: Mandag-Fredag: 9.30-17.30  
Lørdag: 9.30-14.00

Garant Esbjerg
Ådalsparken 7, 6710 Esbjerg V  
Tlf. 79 13 78 78, www.garant.nu

GARANTBUSSEN  
er kommet fast til Fanø

Vores lokale Fanømand, 
Erik Hoe, er klar til at 
betjene jer med gulve, 

tæpper og gardiner.
Han har prøver i bussen 

og er klar til hurtig 
udrykning.

Erik kan kontaktes på
erik@garant.nu

eller tlf. 79 13 78 78
40 30 49 03

LOKALPOLITIK – Fanø 
Kommune fik den 25. ja-
nuar en ny formand for 
Erhvervs- Natur- og Tek-
nikudvalget, den 38-årige 
Mille Renée Larsen fra So-
cialdemokratiet. Hun og 
de to konservative med-
lemmer af udvalget valgte 
hende og fravalgte En-
hedslistens Lasse Harder 
Schousboe, der har haft 
den lønnede formandspost 
i to år. Venstre undlod at 
stemme – men hvem er hun 
som person, og hvad bræn-
der hun for politisk? Det 
har vi sat hende stævne for 
at finde ud af.

Hvorfor gik du ind i politik, 
da du kom til Fanø?

”Jeg kom med i et para-
graf 17.4-udvalg i 2019, altså 
et ad hoc-udvalg, der la-

vede bæredygtighedsplan 
i Fanø Kommune, og jeg 
syntes, det var interessant 
at sidde i maskinrummet. 
Jeg har tidligere arbejdet 
med politik, som frivillig 
for daværende folketings-
medlem Andreas Steen-
bjerg på Christiansborg, 
hvor vi udviklede land-

brugspolitik, men dengang 
tænkte jeg slet ikke på at gå 
ind i politik, det var først på 
Fanø, det skete. Her var al-
ting mindre og meget mere 
konkret,” fortæller hun.

Da Radikale Venstre på 
Fanø – efter hendes mening 
lidt ustrukturerede pro-
ces – skulle stille op i 2021, 

Mille Renée Larsen 
er ny ENT-formand. 
Vi har sat hende 
stævne for at 
høre om hendes 
politiske visioner – 
og hvem hun er

Fondspenge til opgradering 
af dialyseklinikken på Fanø

GODGØRENHED – Tak-
ket være en donation på 
10.000 kroner fra Fonden 
Sol og Strand ved Margit 
og Kjeld får Nyreforenin-
gen mulighed for at in-
vestere i nyt udstyr, som 
sikrer, at Nyreforeningens 
dialyseklinik på Fanø også 
fremover kan levere et tids-
svarende tilbud.

"Vi er rigtig, rigtig glade 
for, at vi har fået denne do-
nation, som betyder, at vi 
kan investere i en avance-
ret vægt, der kan håndtere 
gangbesværede og køre-
stolsbrugere. For at nyresy-
ge får den rette behandling, 
er det er yderst vigtigt, at vi 
er i stand til at måle deres 
præcise vægt, og det får vi 
nu mulighed for," siger Mi-
chael Buksti, der er direk-
tør i Nyreforeningen.

For mennesker der lider 
af en nyresygdom, som 
kræver dialyse flere gange 
om ugen, kan det være ud-
fordrende og næsten umu-
ligt at rejse eller holde ferie 

langt fra deres sædvanlige 
sygehus. Nyreforeningens 
dialyseklinik på Fanø gør 
det imidlertid muligt at 
besøge den skønne ø i Va-
dehavet og samtidig passe 
den livsvigtige dialyse. 

Sidste år gennemførte 
dialyseklinikken, som er 
beliggende i sundhedshu-
set i Nordby, over 225 dia-
lyser. 

"Vort sundhedsvæsen er 
udfordret på ressourcer, og 

det er ikke altid, at det nær-
meste sygehus har plads til 
gæstedialyse. Her er det en 
fordel, at vi har et tilbud 
som dialyseklinikken, som 
benyttes ikke blot af dan-
ske men også af tyske turi-
ster," siger Michael Buksti. 

Udover dialyseklinikken 
på Fanø er der etableret et 
lignende tilbud på Skalle-
rup Klit Feriecenter i Nord-
jylland, og en ny klinik på 
Bornholm er på vej. 

Fanøs dialyseklinik 
opgraderes efter 
fondsdonation

Sygeplejerske Elisabeth Ettrup hjælper en dialysepatient på  
klinikken i Sundhedshuset på Fanø. Foto: Sol og Strand.

Mille vil være det friske pust i politik

Mille Renée Larsen drømmer om at få politikerne  
til at være de retningsgivende idéudviklere, mens  
forvaltningen skal komme med de konkrete planer.
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Esmark Fanø
Kirkevejen 13c

6720 Rindby
fano@esmark.dk 

Tlf.: 69 15 96 18

Hvis du har haft samme udlejningskontrakt i flere år, giver vi dig et hurtigt og gratis tjek af din udlejningskontrakt.

Læs mere på
esmark.dk

Lokal 
feriehusudlejning 
uden bøvl 
Vi tilbyder:

Markedets højeste belægningsprocent

Unik fordelspakke uden  
selvrisiko ved gæsteskader

Gratis adgang til ejerværksted, 
industrivaskemaskiner og trailere

Professionelt servicekoncept  
24/7 året rundt

Markedets højeste rengøringsstandard

meldte hun sig som num-
mer fire på listen. Der var 
ingen afstemninger om pla-
ceringerne. Hun fik et fint 
valg og kom i byrådet. Hun 
brød dog allerede i august 
2022 med borgmesterpar-
tiet.

”Vi ser vidt forskelligt 
på, hvordan man skal ar-

bejde politisk. Det foregår 
stadig sådan, at forvaltnin-
gen kommer med nogle op-
læg, som vi så skal vi sige 
ja eller nej til. Men jeg ser 
meget hellere, at vi politi-
kere kommer med idéer og 
forslag til den politiske ret-
ning og giver dem videre til 
embedsmændene, som så 

kommer tilbage til os med 
nogle konkrete forslag. Vi 
er gået til valg på nogle po-
litiske idéer og er valgt til at 
forsøge at realisere dem,” 
forklarer hun, der efter en 
periode som løsgænger gik 
til liste A i 2023.

Møder med Valbjørn
Hun lægger da heller ikke 
skjul på, at hun på mange 
punkter er enig med tidli-
gere borgmester Sofie Val-
bjørn fra Alternativet, der 
havde mange af de samme 
opfattelser. De to mødes 
jævnligt til kaffe eller til en 
frokost.

Politisk set brænder hun 
lige nu for to emner: Den 
netop omtalte ændring i, 
hvordan politikere og for-
valtning arbejder sammen 
på og at få gang i bosæt-
ningen, Og her har den 
gammeldags´ metode med 
oplæg fra forvaltningen 
først netop vist sig at være 
forkert, mener hun.

”Da vi startede på bosæt-
ningsstrategien, ønskede 
jeg en workshop, hvor vi 
politikere kom med ind-
spark og idéer i stedet for 
at forvaltningen arbejdede 
udenom politikerne. Jeg 
måtte virkelig op af stolen 
mange gange for at kæmpe 
for at, at det blev anderle-
des. Vi havde allerede sendt 

ét oplæg fra forvaltningen 
retur sidste år. Men det blev 
heldigvis til en workshop i 
januar 2024, og det blev rig-
tig godt,” siger hun.

På studietur til Odder
Senere har hun og ud-
valgsmedlemmerne Chri-
stian Lorenzen plus Niels 
Fischer-Nielsen sammen 
med forvaltningen været 
på studietur i Hjortshøj ved 
Aarhus samt Odder, efter at 
liste A havde sat bofælles-
skaber og studieliv på Fanø 
på den politiske dagsorden.

”Bofællesskaber er en 
megatrend. I Odder har de 
bygget et bofællesskab med 
58 boliger og givet fuld 
skrue på det bæredygtige. 
Det er blevet en kæmpesuc-
ces, hvor 80 procent af bo-
ligerne var solgt inden før-
ste spadestik! 75 procent er 
tilflyttere, og der kommet 
10 familier fra København. 
I det første års tid, godt og 
vel, er der blevet født 15 
børn. Vi ved, at også Fanø 
tiltrækker mange fra Kø-
benhavn og Aarhus, næst 
efter Esbjerg. Vi må bare i 
gang med at finde mulige 
byggegrunde. Og ja, der 
er mange huse til salg pt, 
men jeg tror, vi er nødt til 
at sætte andre initiativer 
igang, så vi får mere liv og 
flere børnefamilier, for at 

få gang i salget igen” siger 
den ny ENT-formand, der 
også har holdt flere møder 
med Education Esbjerg for 
at snakke om muligheder-
ne for at tiltrække stude-
rende til at bo på Fanø. Det 
er blevet modtaget yderst 

positivt, og der er gang i en 
god proces. 

Tekst og foto:  
Finn Arne Hansen

Mille vil være det friske pust i politik Mille Renée 
Larsen

• Født den 10. december 
1985

• Aarhusianer
• Flyttede til Fanø i 2019
• Blev byrådsmedlem  

1. januar 2022
• Forlod Radikale  

Venstre i august 2022
• Fra oktober 2023  

medlem af  
Socialdemokratiet

• ENT-formand fra  
25. januar 2024

• Bachelor i Landskab-
arkitektur fra  
Arkitektskolen Aarhus 
og Københavns  
Universitet

• Uddannet cand.scient. 
fra Københavns  
Universitet i  
Natur ressourcer  
og udvikling

• Har været tidligere 
været forsknings-

assistent og ph.d.-
studerende på Center 
for Landdistrikts-
forskning i Esbjerg

• Samarbejder i dag med 
en forskningsgruppe 
på IT Universitet i 
København og UCL  
i Odense

• Har arbejdet frivilligt 
på Christiansborg  
for tidligere  
folketingsmedlem  
Andreas Steenbjerg (R) 
om landsbrugspolitik

• Har siddet i Coops 
landsråd i to år

• Har siddet i Fanø 
Brugsforenings  
bestyrelse i to år

• Fritidsinteresser: Aktiv 
i Fællesskabet Fanø, 
nyder at gå i naturen 
på Fanø samt løbe  
og cykle 


